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Besvarelse af spørgsmål 32 ad L 13 stillet af udvalget den 9. novem-

ber 2021 efter ønske fra Mona Juul (KF).    

 

Spørgsmål: 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor erhvervslivet/erhvervsorganisationer 

ikke blev indbudt til at deltage i arbejdsgruppen for bødeniveau for over-

trædelser af markedsføringsloven, hvis anbefalinger lovforslaget bygger 

på – og om ministeren finder det rimeligt og hensigtsmæssigt, at er-

hvervslivet ikke er blevet inddraget? 

 

Svar: 

Som oplyst i min besvarelse af udvalgets spørgsmål 21 ad L 13 deltog 

hverken repræsentanter fra erhvervsorganisationerne eller forbrugerorga-

nisationer i den arbejdsgruppe, hvis arbejde ligger til grund for bødemo-

dellen. Der var tale om en teknisk arbejdsgruppe, hvis opgave var at vur-

dere, hvordan bødeniveauet kan hæves, hvis der er politisk opbakning 

hertil. På den baggrund deltog repræsentanter fra Erhvervsministeriet, 

Justitsministeriet, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen, en professor i 

strafferet, en repræsentant fra Advokatsamfundet og Forbrugerombuds-

manden i arbejdsgruppen med henblik på at sikre, at arbejdsgruppens 

medlemmer havde den nødvendige teoretiske og praktiske juridiske ek-

spertise. 

 

I lyset af ovenstående synes sammensætningen af arbejdsgruppen at være 

både rimelig og hensigtsmæssig, mhp. på opgavens karakter. Jeg kan 

endvidere oplyse, at det var VLAK-regeringen, der i foråret 2019 nedsat-

te arbejdsgruppen. Regeringen besluttede i april 2020, at arbejdsgruppen 

skulle fortsætte.  
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